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DODATNI ODGOVORI NA POBUDE IN VPRAŠANJA SVETNIKOV 15. REDNE SEJE 
 
Jurij Špacal 
Zaveda se finančnih težav, ki nastanejo kot posledica naravnih nesreč in ki nekako porušijo plan dela. 
Vsekakor pa želi, da se pripravi časovnica oz. predlog prioritet za ureditev in sanacijo občinskih cest.    
 
Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  
Vsekakor se s tem strinjamo in tako kot smo že zapisali v prejšnji ediciji odgovorov, bomo pripravili plan 
sanacije in obnove občinskih cest za leto 2024, predvidoma do konca letošnjega leta. 
 
dr. Karol Peter Peršolja  
Nezadovoljen je z odgovorom, ki se nanaša na neurejenost nekaterih stavb in kmetijskih površin v Brdih. 
Kmetijske površine so urejene le v minimalnem obsegu, katerega bi se lahko poskušalo dvigniti na višji nivo, 
kar pa ne zahteva velikih finančnih sredstev. Tako bi bila zapuščena kmetijska zemljišča bolj urejena, torej ne 
samo v minimalnem obsegu. Kar se tiče starih zapuščenih stavb pa iz odgovora izhaja, da bi bilo potrebno 
nekaj postoriti, da bi bil odlok prilagojen sedanjemu času in učinkovit. V odgovoru ni navedenega nobenega 
predloga, kakšni so predvideni postopki za naprej.    
 
Mitja Skubin – občinski urbanist  
Občina je v mejah svoje pristojnosti dolžna zagotavljati urejenost in estetsko skladnost naselij ter krajine v 
skladu z javnim interesom in potrebami prebivalcev. Ob zaznavanju slabše urejenosti, tako na stavbnih kot 
kmetijskih površinah na nekaterih območjih občine, bo Občina Brda pristopila k aktivnostim za izboljšanje 
stanja. Trenutno je sicer v veljavi Odlok o zunanjem videzu naselij v občini Brda (Uradno glasilo občine Brda, 
št.9/2000 – v nadaljevanju Odlok), ki naj bi urejal obravnavano problematiko, vendar pa jo očitno ne ureja 
dovolj učinkovito.  
Občina Brda bo zato začela postopek priprave odloka o urejenosti naselij in krajine skladno z Zakonom o 
urejanju prostora (ZUreP-3, Ur. l. RS št. 199/21). Ob upoštevanju prostorskih značilnosti občine se bo z odlokom 
celovito določilo pogoje in merila za urejenost naselij, javnih površin ter krajine. Postopek priprave odloka bo 
potekal transparentno, z vključevanjem vseh relevantnih deležnikov in javnosti. 
 
Nadja Šfiligoj  
Stranka SD BRDA 
 

 
 



Nika Fabricijo Jug – Oddelek za splošne zadeve in družbene dejavnosti  
Vprašanje je bilo posredovano vodstvu vrtca pri OŠ Alojza Gradnika Dobrovo. Odgovor posredujemo v 
nadaljevanju: 
 
Pozdravljena, 
 
prosila bi za informacijo o tem, koliko otrok še ni vključenih v vrtec in predvsem, koliko je teh otrok, ki bodo 
naslednje leto obiskovali šolo.  Jaz teh podatkov nimam in težko argumentiram.  
Glede na situacijo v preteklosti 2 leti Covid, neodzivnost staršev na vabila ob dnevu odprtih vrat, preobilici igrač, 
ki jih imajo otroci, smo se odločili za drugačne rešitve. Igrače nakupimo za vse otroke, ki vrtec obiskujejo in 
imajo možnost obogatiti decembrsko praznovanje in skupno obdaritev. Zavzemamo se za to, da otroci delujejo v 
skupnosti, si igrače delijo, strokovne delavke izberejo igračo, ki je za skupino pomembna, ima didaktično 
vrednost,...  
Glede na trenutno situacijo imamo v vrtcu polno zasedene skupine, prosta mesta so zaradi skupin, ki dejansko 
ne bodo dosegale številčnega normativa zaradi prostorov, ki niso v skladu s prostorskim normativom. V Kojskem 
imamo dva takšna oddelka. Vpis jasličnih otrok, se je od leta 2021 povečal za eno jaslično skupino (iz 3 jasličnih 
na 4 jaslične), kar pomeni, da se v vrtec vključujejo vedno mlajši otroci. Veliko promocije strokovni delavci 
opravimo ob priložnostnih srečanjih, ko nagovorimo mlade starše, spodbudimo.  Veliko staršev vrtec zelo dobro 
pozna, saj so vanj vključeni sorojenci ali so vrtec  obiskovali sami. Ko imamo v vrtcu srečanja po starostnih 
skupinah, se teh srečanj udeležijo tudi mlajši otroci. Veliko staršev pokliče, se oglasi v vrtcu. Z vsemi opravimo 
razgovore, povabimo na individualne pogovore, omogočimo jim ogled vrtca, seznanimo jih s prednostnimi cilji, 
vizijo in delom v vrtcu.  
Vsako leto v marcu organiziramo Dan odprtih vrat, kjer imajo vsi starši in otroci možnost obiskati vrtec, pridobiti 
prvo izkušnjo in izvedeti vse, kar jih zanima ob vpisu v vrtec, prilagajanju na vrtec, o delu v vrtcu in o prioritetnih 
ciljih, ki jih vrtec ima. Kljub osebnemu povabilu in plakatih na javnih mestih je odziv odvisen glede na potrebe 
staršev in informacije, ki jih želijo pridobiti ali so jim že znane. V letošnjem letu sta se dneva udeležili nosečnici, 
ki sta želeli izvedeti, kako poteka vpis in uvajanje  otroka v  vrtec.  
 
Nekatera predavanja za starše otrok iz vrtca so namenjena tudi ostalim staršem,  kar ja bilo v Vipolžah ste 
objavili tudi na vaših straneh. 
 
Lep pozdrav, Nives 
 
Na navedeno tematiko se bomo sestali v širši sestavi in tako preučili želje in potrebe ter seveda uskladili 
najustreznejše rešitve. Na sestanek bo povabljena tudi občinska svetnica Nadja Šfiligoj. 
 
ODGOVORI NA POBUDE IN VPRAŠANJA SVETNIKOV 16. REDNE SEJE 
 
David Saksida  
Ali bo cesta za vas Imenje sanirana v tem mandatu? 
 
Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  
Glede na to, da je do konca mandata še slabi dve leti, se bomo potrudili, kar je v naši moči, da saniramo stanje 
javne poti za vas Imenje. 
 
Silvestra Elen Brašnić Saffigna  
1. Na lokaciji stare bencinske črpalke v Neblem je podjetje Petrol d. d. območje zagradilo zaradi varnosti, 

saj je streha v zelo slabem stanju. Na tej lokaciji je tudi avtobusno postajališče, zbirajo se tudi otroci in  
parkirajo vozila. Pojavi se problem odgovornosti, če pride do poškodb oz. nastanka škode. Predlaga, da 
se občinska uprava poveže s predstavniki podjetja Petrol d. d. in preveri možnost ureditve avtobusnega 
postajališča in parkirnih mest.        

2. Kar dolgo je trajalo, da se je ponovno odprla cesta na italijanski strani pri Golem Brdu zaradi nastalega 
plazu. Pri ponovnem odprtju ceste je župan sosednje italijanske občine izpostavil, da mora Občina Brda 
sedaj urediti odvodnjavanje v naselju Breg pri Golem Brdu, saj naj bi bilo neurejeno odvodnjavanje 
povod za nastanek plazu.  

 
1. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  

Glede ureditve avtobusnega postajališča na Križadi (Neblo) na območju bivše bencinske črpalke smatramo, 
da bi bila takšna investicija s strani občine neracionalna. Omenili ste, da objekt propada, kar pomeni, da je 
potrebno nujno izvesti določena vzdrževalna dela, objekt je potrebno odkupiti ali pa plačevati najemnino in 
potrebno je urediti pločnik od centra naselja do tega objekta, kar ni malo in krepko presega vsa naša 
razpoložljiva sredstva za urejanje avtobusnih postajališč. 



Mislimo, da je smiselno in racionalno urediti avtobusno postajališče z nadstreškom v samem centru naselja 
ali pa nekje bližje centru in sicer na občinskem ali državnem zemljišču (kot na primer pri trgovini ali 
mesnici). To je seveda potrebno uskladiti s projektom ureditve državne ceste skozi naselje.  

 
2. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  

Glede odvajanja vode iz občinske »nekategorizirane« javne poti zagotovo ne moremo potrditi, da je to 
povod za nastanek plazu v brežini na italijanski strani, je pa lahko ta voda prispevala neki delež pri nastanku 
tega plazu. Rešitev bi bila, da se vodo, ki priteče po naši strani navzdol do državne meje zajame in odvede 
naprej po italijanski strani do najbližjega odvodnika – betonske koritnice, ki je približno 140 m nižje. Občina 
Brda oz. župan je izkazal pripravljenost, da bi to izvedli vendar potrebujemo njihovo soglasje ali dovoljenje, 
ker gre za poseg v njihovo cesto. O tem bi se morali dogovoriti z Občino Dolenje, zato predlagamo sestanek 
z njimi. 

 
Nadja Šfiligoj  

 

 
 
Mitja Skubin – občinski urbanist  
Skladno s podano pobudo za zaščito gozdnih površin v občini Brda, bo občina začela z aktivnostmi za ugotovitev 
dejanskega stanja in morebitnih negativnih posledic prekomernega krčenja gozdnih površin. Izraženo 
problematiko bo Občina predstavila tudi pristojni gozdarski službi s prošnjo za posredovanje njihovega stališča. 
Tako pridobljene strokovne podlage dejanskega stanja bodo osnova za nadaljnje postopke, ki bodo vključevali 
tudi zainteresirano javnost. Vsi zbrani podatki bodo nudili osnovo tako za odločitve o pripravi Odloka o 
prepovedi prekomernega krčenja gozdnih površin, kakor tudi glede njegove vsebine. 
 
Robert Feri  
1. V kakšni fazi je projekt »Ureditev parkirišč in javnih sanitarij v Šmartnem za krepitev trajnostnega 

razvoja turizma«? 
2. Občinski svet je po 13-ih letih sprejel sklep o revalorizaciji točke. Plačilo nadomestila za uporabo 

stavbnega zemljišča za stanovanjske stavbe se je povišalo za 30%, kot je bilo obljubljeno medtem, ko so 
se nekaterim stroški povišali za bistveno več (100% in več). Zanima ga, zakaj taka razlika? 

 
1. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  

Ureditev parkirišč in javnih sanitarij v naselju Šmartno je v prvi fazi izvedbe in sicer je trenutno v teku 
priprava na postavitev prefabricirane sanitarne enote, ki bo zaključena do konca letošnjega leta. V 
poletnem času smo, zaradi likvidnostnih težav, naročilo izvedbe WC-ja in s tem plačilo prestavili do konca 
leta, ko so predvideni večji prihodki v občinsko blagajno. Po montaži sanitarne enote bomo v začetku 
prihodnjega leta uredili električne inštalacije do WC-ja in kompletno javno razsvetljavo za I. fazo, kar 
pomeni osvetlitev novega pločnika in razširitve obstoječe javne poti, osvetlitev dostopa do javnega WC-ja 
oziroma do prostora pod Padrati ter osvetlitev prostora za parkiranje pod kamnito zložbo.  
 

2. Uroš Bensa – Oddelek za okolje in prostor  
Plačilo nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča se je v letu 2024 povečalo za cca 30% na podlagi sklepa 
o revalorizaciji točke, ki ga je sprejel občinski svet. Letno pa se usklajujejo tudi površine stavb na podlagi 
javno dostopnih podatkov Geodetske uprave RS. Predvidevamo, da gre v tem primeru poleg revalorizacije 
točke tudi za spremembo površin. 
 
 



Dr. Karol Peter Peršolja  
1. Predlaga, da ZTKMŠ Brda občinskemu svetu predstavi oz. poda poročilo o izvedbi večjih projektov.   
2. Zanima ga, zakaj se turistična taksa direktno ne nakazuje ZTKMŠ Brda ampak občini?  
3. Podpira pobudo g. Peterca in predlaga, da se čimprej organizira sestanek med vodstvom občine, svetniki, 

vodstvom ZTKMŠ Brda ter Svetom zavoda ZTKMŠ Brda.     
 
1. Župan Franc Mužič 

Direktorica ZTKMŠ Brda sicer po Odloku o ustanovitvi ZTKMŠ Brda že poroča Svetu zavoda, ampak bomo 
pobudo o poročanju izvedbe večjih projektov na seji Občinskega sveta sprejeli. Prosimo za seznam, katere 
izvedbe projektov naj bodo predstavljene. 

 
2. Beti Kumar – Oddelek za finance in gospodarske dejavnosti  

V 20. členu Zakona o spodbujanju razvoja turizma je navedeno: 
1. Sredstva za načrtovanje, organiziranje in izvajanje politike spodbujanja razvoja turizma na ravni 

turističnega območja se zagotavljajo v proračunih občin, iz namenskih virov financiranja spodbujanja 
razvoja turizma na ravni turističnih območij, opredeljenih v drugem odstavku tega člena in iz drugih 
virov. 

2. Namenski viri financiranja spodbujanja razvoja turizma na ravni turističnega območja so: 

• turistična taksa, ki je namenjena za izvajanje dejavnosti in storitev v javnem interesu, opredeljenih v 
21. členu tega zakona. 

 
V 21. členu Zakona o spodbujanju razvoja turizma je navedeno: 
Dejavnosti in storitve, katerih izvajanje na ravni turističnega območja je v javnem interesu, so: 
1. Informacijsko turistična dejavnost, ki vključuje: 

• informiranje turistov, 

• zbiranje podatkov za potrebe informiranja obiskovalcev oziroma obiskovalk (v nadaljnjem besedilu: 
obiskovalcev), 

• ugotavljanje mnenj obiskovalcev o kakovosti turistične ponudbe, 

• sprejemanje in posredovanje predlogov in pritožb obiskovalcev v zvezi s turistično ponudbo pristojnim 
organom, 

• urejanje in vzdrževanje turistične signalizacije, 
2.    spodbujanje razvoja celovitih turističnih proizvodov turističnega območja, 
3.    trženje celovite turistične ponudbe na ravni turističnega območja, 
4.    razvoj in vzdrževanje skupne turistične infrastrukture, 
5.    razvoj in vzdrževanje javnih površin namenjenih turistom, 
6.    organizacija in izvajanje prireditev, 
7.    ozaveščanje in spodbujanje lokalnega prebivalstva za pozitiven odnos do turistov in turizma, 
8.    druge storitve, ki jih v turističnem območju brezplačno nudijo turistom. 

 
Iz zgoraj navedenih členov Zakona o spodbujanju razvoja turizma je razbrati, da je turistična taksa 
namenski denar občine in ga mora namensko porabiti za dejavnosti in storitve, ki so navedene v 21. členu 
navedenega zakona. Občina Brda vsako leto pri Zaključnem računu poroča o namenski porabi turistične 
takse, v skladu z zakonom. Poleg tega pobiranje turistične takse vodi in usklajuje zaposlena v Oddelku za 
finance in gospodarske dejavnosti na občini. 

 
3. Župan Franc Mužič  

Glede pobude se strinjamo vsi. V zvezi s terminskim planom tovrstnega sestanka gre pojasniti, da bo 
ZTKMŠ Brda do 6. 12. 2024 pripravil sanacijski načrt. Obenem je župan na osnovi pogovorov s podžupani, 
svetniškimi skupinami in strokovnih služb dal izdelati tudi revizijo poslovanja ZTKMŠ Brda, ki bo 
pripravljena predvidoma v roku dveh mesecev. Oba dokumenta bosta temelj za razpravo o nadaljnjem 
delovanju zavoda, zato predlagamo, da se skupni sestanek skliče po prejetju obeh dokumentov. 
Ne gre pozabiti, da so v tem času o delovanju zavoda že potekali pogovori in usklajevanja z določenimi 
skupinami, od podžupanov, svetniških skupin, idr. 

 
Direktorica občinske uprave                      ŽUPAN 
        Anita Manfreda                                  Franc Mužič 


